



Architekt/architect

BEHF und A2K Architekten

Bauherr/client

Erste Group Bank AG

Ort/location

Wien/Vienna
Österreich/Austria

Typologie/typology

Bauen im Bestand/building
redevelopment
Büro und Wohnen/office and
residential

Material/material

Stahl & Metall/steel & metal
Glas/glass

Wettbewerb/competition

-

Planung/planning

2017

Ausführung/execution

2017 - 2022

Leistung/scope

LPH1 Grundlagenanalyse
Tragwerksplanung - LPH8
Mitwirkung örtliche Bauaufsicht
lt. LM.TW/
LPH1 Basic analysis construction
planning - LPH8 Collaboration in
the local construction supervision
acc. to LM.TW

Projektbeschreibung

Revitalisierung und Umbau des Gebäudekomplexes am Graben 21, 1010 Wien, für die zukünftige Nutzung als Hotel, Büro und als Retail Standort.

Das Erste Bank Gebäude in der Wiener Innenstadt wird nach den Plänen von BEHF Architekten umgebaut, werkraum ingenieure erstellt die Tragwerksplanung.

Im historischen Bestand des Stammhauses der Bank entsteht ein Hotel mit 100 Suiten, Restaurant, Bar und Konferenzräumen, der gesamte Umbau wird 2022 abgeschlossen. A2K Architekten leisten die Ausführungsplanung und das Interior Design.

Project description

Revitalization and conversion of the building complex at Graben 21, 1010 Vienna, for future use as a hotel, office and retail location.

The Erste Bank building in Vienna's city center will be converted according to the plans of BEHF Architects and werkraum ingenieure will provide the structural design.

A hotel with 100 suites, restaurant, bar and conference rooms will be built in the historic building of the bank's headquarters and the entire conversion is expected to be completed in 2022. A2K Architekten responsible for the implementation planning and interior design.